



UNIVERSITY OF ZIMBABWE

THIRD AND FINAL CALL FOR PAPERS **13th AFRICAN ACCOUNTING AND FINANCE CONFERENCE**

Theme: Building a Sustainable Africa: Role of Accounting, Finance, and Governance

Main Conference: 4th-6th September 2024

(Cresta Lodge, Sango Conference Centre, Harare, Zimbabwe)

Emerging Scholars Colloquium: 3rd September 2024

(University of Zimbabwe)

University of Zimbabwe

Cresta Lodge - Sango Conference Centre



The African Accounting and Finance Association (AAFA), established in 2011, is Africa's leading accounting and finance association. One of the distinguishing features of AAFA is to embrace all African regions to participate and engage with scholars from across the continent and diaspora to debate issues and challenges that are faced by the continent. The theme of this year's conference provides a unique opportunity for academics, practitioners, and policymakers to debate the role of accounting, finance, and good governance in promoting sustainable development in Africa. Given the several challenges confronting the continent, deliberations by delegates at the conference will aim at seeking plausible solutions to some of these issues.

2024 Conference Key dates:

- Deadline for paper submission: **Monday, ~~29th April 2024~~ 20th May 2024**
- Notification of acceptance for Conference and Colloquium paper submissions: **~~Friday 31st May 2024~~ Monday, 3rd June 2024**
- Early bird registration close on: **Monday, 1st July 2024**
- Final date for registration: **Friday, 2nd August 2024**
- Emerging Scholar's Colloquium: **Tuesday, 3rd September 2024**
- Main Conference: **4th-6th September 2024**

Research areas of interest to the Conference/Colloquium

The conference welcomes full paper submissions in any area(s) of accounting and finance including, but not limited to:

- Financial Accounting and Reporting
- Auditing and Internal Audit
- Financial Management
- Management Accounting and Control
- Taxation
- Accounting Information Systems
- Integrated Reporting
- International Financial Reporting Standards
- Accounting History and Developments
- Public Sector Accounting and Finance
- Accounting Education and Training
- Professional Ethics and Standards
- Sustainability Accounting and/or Reporting
- Data analytics
- Artificial intelligence and accounting
- Sustainable corporate governance
- Social and Environmental Accounting
- Corporate Finance
- Corporate Social Responsibility
- IFRS for Small and Medium Entities (SMEs)
- International Finance and Financial Markets
- SME Accounting and Finance
- Regulation of Accounting and Financial Services
- Accountability and Governance
- International Public Sector Accounting Standards
- Accounting and Finance in Oil and Gas
- Non-profit Accounting
- Islamic accounting, banking, and finance

We invite submissions focusing on Africa as well as other contexts/countries/continents.

Submission of Manuscripts

Main conference

Only **full** papers, including an abstract of no more than 500 words, will be considered for the conference. Please visit the AAFA website, register and submit the full paper and details as required on the online paper submission page – [2024 Conference Paper submission](#) and click on the 2024 AAFA Conference Paper Submission button to register your account and upload your paper. If you experience any challenges, please do not hesitate to contact us on info@aafassociation.com for assistance.

Emerging Scholars Colloquium

The 2024 AAFA Annual Emerging Scholars Colloquium will take place on **Tuesday, 3 September 2024 at the University of Zimbabwe, Zimbabwe**. The colloquium aims to bring together emerging researchers (e.g., doctoral and MPhil Students) to present their work-in-progress and receive feedback from established scholars in the field and to network with their peers and other delegates. Doctoral submissions can be in the form of a full/draft paper (including an abstract of no more than 500 words and a cover page with details of the author(s)) or in the form of a 500-word abstract with a cover page. Please visit the AAFA website, register and submit the full paper and details as required on the online paper submission page – [2024 Conference Paper submission](#) and click on the 2024 AAFA Conference Paper Submission button to register your account and upload your paper. If you experience any challenges, please do not hesitate to contact us on info@aafassociation.com for assistance.

Conference Guest Speakers

We have a line-up of high profile and esteemed academics and practitioners as guest speakers and panelists, including Professor Mathew Tsamenyi (CEIBS, Ghana), Professor Marc Goergen (IE University, Spain), Mrs Chiri (former Auditor-General of Zimbabwe), and Dr Ndidi Nnoli-Edozien (ISSB, London) among others.

Professor Mathew Tsamenyi, China Europe International Business School (CEIBS) Africa, Ghana



Mathew Tsamenyi is Professor of Management Practice in Accounting at CEIBS and the Executive Director, CEIBS Africa. Before joining CEIBS Mathew was Professor of Accounting at the Birmingham Business School, UK. Mathew has also taught at various institutions including the University of Sheffield, UK, and the City University of Hong Kong. He was the former and founder President of the African Accounting and Finance Association and former Chair of the British Accounting and Finance Association, Special Interest Group on Emerging Economies. He was the co-founding editor of the Journal of Accounting in Emerging Economies and currently serves as a consulting editor for the journal. Mathew is the co-author of “Handbook of

Accounting and Development” published by Edward Elgar Publishers, UK.

Mathew has extensive research and consulting experience in financial analysis and performance management. These experiences have been homed in related work in different socio-economic environments e.g. Ghana, Rwanda, Nigeria, Indonesia, Brazil, Mauritius, Kenya, and United Kingdom. He has consulted widely for various organizations including the African Development Bank looking at governance in Africa, Ashanti Goldfields Corporation in Ghana, the United Nations Conference on Trade and Development (UNCTAD), the Netherlands Organization for International Cooperation in Higher Education (Nuffic), and the Central Bank of Rwanda.

Mathew serves on the editorial board of Accounting, Auditing and Accountability Journal and the Journal of Accounting and Organizational Change.

Professor Marc Goergen, Professor of Finance, IE Business School, IE University, Spain



Marc Goergen holds a DPhil in Economics from Oxford University, a master's degree from Solvay Business School and a bachelor's degree in economics from the Université Libre de Bruxelles. He has been a full professor of finance at IE Business School, IE University, in Madrid since September 2018. Previous appointments include UMIST and the Universities of Cardiff, Manchester, Reading and Sheffield. Marc is an Honorary Professor at Cardiff Business School, a Research Member of the European Corporate Governance Institute (ECGI) and a board member of the International Corporate Governance Society (ICGS). He is an associate editor of British Accounting Review, British Journal of Management, European Financial Management, and European Journal of Finance. He is past joint editor-in-chief of Annals of Corporate Governance and past associate editor of Journal of Banking & Finance and Journal of Corporate Finance. He is also a former member of the Corporate Governance Committee of the Institute of Chartered Accountants in England and Wales (ICAEW).

Marc's research interests are corporate finance and corporate governance. His research papers have appeared in top academic journals, such as Entrepreneurship Theory and Practice, the Journal of Finance, the Journal of Financial Intermediation, and the Journal of Corporate Finance. The quality of his research is further evidenced by several awards, including best paper awards from the European Corporate Governance Institute and the European Financial Management Association. Marc has also authored or co-authored three monographs on corporate governance and contributed chapters to numerous edited books. The second version of his successful textbook on corporate governance, entitled "Corporate Governance: A Global Perspective", was published by Cengage in 2018.

Mrs Mildred Chiri, Former Auditor-General of Zimbabwe, Zimbabwe.



Mrs Mildred Chiri is a former Auditor-General of Zimbabwe, a position she held from 2004 until 2023. In this role, she had oversight responsibilities for the audits of ministries, fund accounts, parastatals, and local authorities in Zimbabwe. Mrs Chiri spent 40 years in the Office of the Auditor-General starting as Audit Assistant in 1983 and rising through the ranks to the position of Auditor-General. Prior to taking up this role, she was the Deputy Auditor-General in charge of the Parastatals Section for which her responsibilities included monitoring the quality of audits conducted by private auditing firms on parastatals and local authorities in Zimbabwe to ensure compliance with applicable laws and regulations.

Mrs Chiri currently sits on the boards of the Insurance and Pensions Commission, First Transfer Secretaries (Pvt) Ltd and the United Methodist Healthcare Trust. She also served as board member of other organisations, including the INTOSAI Development Initiative (a body that assists Supreme Audit Institutions across the world), the African Organisation of Supreme Audit Institutions (AFROSAI) (and as the vice president of AFROSAI for English Speaking countries), the Interim Oversight Board on the professionalization of Public Sector Accounting and Auditing in Africa, and the Public Accountants and Auditors Board (PAAB). She served as the patron for the Institute of Internal Auditors in Zimbabwe and a member of the board that developed the National Code on Corporate Governance in Zimbabwe. Mrs Chiri is a recipient of the Chartered Secretary award 2010 and the Women's Top Leaders Excellence Award 2016.

Mrs Chiri holds a Bachelor of Accountancy degree from the University of Zimbabwe and MBA from National University of Science and Technology, Zimbabwe. She is a qualified Public Sector Professional Accountant, fellow of the ACCA, and fellow of the Chartered Governance and Accountancy Institute in Zimbabwe.

Dr Ndidi Nnoli-Edozien Member of the International Sustainability Standards Board (ISSB), London.



Dr Ndidi Nnoli-Edozien is a full-time member of the International Sustainability Standards Board (ISSB) since July 2022. She has a PhD in social ethics, cultural adaptation, sustainability and governance from the Johann Wolfgang Goethe University in Germany and a Bachelor's degree from the London School of Economics and Political Science, UK.

Her career has been focused on building connections between business and sustainable development, working across multinational and indigenous companies, public institutions, and civil society organisations—in Africa and Europe—to initiate sustainable development initiatives. She served as the inaugural Group Chief Sustainability and Governance Officer of Dangote Industries Limited—one of Africa's largest manufacturing businesses—from 2017 to 2020. In this role, she was responsible for developing the company's sustainability culture, strategy, and reporting across 14 countries. Dr Nnoli-Edozien has also served on several

boards, committees and initiatives focused on corporate culture, impact investing, sustainability reporting and governance.

Prizes and awards

Thanks to our generous sponsors, prizes and access to resources will be awarded to several delegates and students. These include:



The EAA will offer 25 doctoral students a free membership of the EAA for two years, providing access to EAA journals and EAA-ARC website and related resources.



The best female AAFA Researcher is sponsored by The *British Accounting Review*. This will cover free BAFA membership. Also, up to 10 doctoral students will be offered free one year membership of BAFA with access to BAFA journals and related resources.



Journal of Chinese Economic and Business Studies (JCEBS) Best Paper Awards 2024. Will also offer up to 10 doctoral students with one years free subscription to JCEBS, giving free access to JCEBS journals and to the entire JCEBS website and related resources.



International Society of Pitching Research for Responsible Science (InSPiR2eS)

One English Emerging Scholars InSPiR2eS Pitching Award (IPA), One French Emerging Scholars IPA, and One English ‘Runner-up’ Emerging Scholars IPA. This will cover a mentorship programme to develop research capacity.



Sponsorship for flight and hotel accommodation costs of one selected AAFA doctoral student to attend and present their work at the 2024 Emerging Scholar Colloquium and the 2024 QARS (November) to be held at University of Guelph (Canada).



African Accounting and Finance Journal (AAFJ) Best Paper Prizes 2024

Supporting Journals

The 2024 AAFA Conference is supported by a number of high-profile journals including, *Accounting History*, *Journal of Accounting in Emerging Economies (JAE)*, *The Journal of Chinese Economic and Business Studies (JCEBS)*, *Journal of International Accounting, Auditing and Taxation (JIAAT)*, *Cogent Business & Management (Accounting, Corporate Governance & Business Ethics)*, *Journal of Public Budgeting, Accounting and Financial Management*, *Audit Comptabilité Contrôle: Recherches Appliquées* (Association Francophone de Comptabilité), *International Journal of Excellence in Islamic Banking and Finance (IJEIBF)* and the *African Journal of Accounting, Economics, Finance and Banking Research (AJAFBR)*. Furthermore, AAFA has its own peer-refereed journal - *African Accounting and Finance Journal (AAFJ)*.

Registration and Fees

The conference registration fee is as follows:

Conference Participants	Early Bird rate (before 1 July 2024)	Regular rate (after 1 July 2024 up to 2 August 2024)
Academics and Professionals outside Africa	US\$ 400	US\$ 450
Academics and Professionals within Africa	US\$ 300	US\$ 350
Emerging Scholars (Research Students)	US\$ 200	US\$ 250

A special bulk discounted rate can be negotiated with universities and institutions that register for 10 or more paid delegates.

Accommodation and other practical information

The following special rates have been negotiated with the Cresta Lodge - Harare.

Description	Price
Single Deluxe – Bed and Breakfast	\$100.00
Double Deluxe – Bed and Breakfast	\$130.00
Twin Deluxe – Bed and Breakfast	\$130.00

Delegates that would like to make a reservation at the hotel should use the following email address: reservations@lodge.cresta.co.zw (cc: Tsho-thandeka Tshatedi at tsho@lodge.cresta.co.zw) and use the reference **CL-UZ-AAFA0924 Rooms** to qualify for the discounted rates.

Visa Application

Zimbabwe issues a Conference Visa for foreigners travelling for purposes of attending a conference, seminar, or workshop. The visa may be issued for a period of 30 days and is non-renewable. The application requirements are:

- Passport photo
- Passport scan of biodata page
- Proof of residence of Host country (where applicable)
- Previous Zimbabwean Visa (if you have travelled to Zimbabwe before)
- Letter of Invitation

The application process for a Zimbabwean visa may vary depending on your country of citizenship. However, in general, most visitors to Zimbabwe will receive a visa at the point of entry into the country (please see <https://www.evisa.gov.zw/home> for information). It is important to check the specific visa requirements for your country before you travel to Zimbabwe.

If you need any further assistance do not hesitate to contact us on info@aafassociation.com or the Conference Organising Committee team at warindat67@gmail.com or wmatamande@yahoo.co.uk

Cresta Lodge - Sango Conference Centre, Harare



Organising committee

Professor Stephen Nkundabanyanga (AAFA President and Co-Chair, Makerere University, Uganda)

Dr Onai Muringi-Kaseke (Co-Chair, University of Zimbabwe)

Professor Musa Mangena (AAFA Treasurer, University of Nottingham, UK)

Dr Togara Warinda (University of Zimbabwe)

Dr Wilson Matamande (University of Zimbabwe)

Dr Shepard Makurumidze (University of Zimbabwe)

Dr Peter Judias Sai (University of Zimbabwe)

Dr Tonderai Kapesa (University of Zimbabwe)

Mrs Lizzie Hamandishe (University of Zimbabwe)

Paul Chavhunduka (University of Zimbabwe)

Margaret Mashizha (University of Zimbabwe)

Tangai Tazvishaya (University of Zimbabwe)

G.K. Mashingaidze (University of Zimbabwe)

Dr Olayinka Moses (AAFA Vice President, Victoria University of Wellington, NZ)

Dr Philippe Lassou (AAFA Secretary, University of Guelph, Canada)

Professor Ven Tauringana (University of Southampton, UK)

Dr Mariaan Roos (AAFA, Stellenbosch University, South Africa)

Dr Alaaeldin Ahmed (AAFA Secretariat, Coventry University, UK)

Dr Serge Agbodjo (University Toulouse 3 Paul Sabatier – France)

Associate Professor Konan Seny Kan (Grenoble Ecole de Management, France)



UNIVERSITY OF ZIMBABWE

TROISEME ET DERNIER APPEL À CONTRIBUTIONS

13^{ème} Conférence Africaine de Comptabilité et Finance

Thème : Construire une Afrique durable : rôle de la comptabilité, de la finance et de la gouvernance

Conférence principale : 4-6 septembre 2024

(Cresta Lodge Sango Conference Centre, Harare, Zimbabwe)

Colloque des Doctorants : 3 septembre 2024

(University of Zimbabwe)

University of Zimbabwe

Cresta Lodge - Sango Conference Centre



L'Association Africaine de Comptabilité et de Finance (AAFA), créée en 2011, est l'association universitaire africaine de comptabilité et de finance à l'échelle continentale. L'un des traits distinctifs de l'AAFA est d'englober toutes les régions africaines et de s'engager avec les universitaires à travers le continent et la diaspora pour débattre des problèmes et des défis auxquels le continent est confronté. Le thème de la conférence de cette année offre une occasion unique aux universitaires, aux praticiens et aux décideurs politiques de débattre du rôle de la comptabilité, de la finance et de la bonne gouvernance dans la promotion du développement durable en Afrique. Compte tenu des nombreux défis auxquels le continent est confronté, les délibérations des délégués à la conférence viseront à rechercher des solutions plausibles à certaines de ces questions.

Dates importantes

- Date limite pour la soumission des communications : **Lundi 29 Avril 2024 20 Mai 2024**
- Notification de l'acceptation des communications (pour la conférence et le colloque des doctorants) : **Vendredi 31 Mai 2024 Lundi, 3 Juin 2024**
- Date limite des inscriptions anticipées : **Lundi 1^{er} Juillet 2024**
- Date limite des inscriptions régulières : **Vendredi 2 Août 2024**
- Colloque des Doctorants : **Mardi 3 Septembre 2024**
- Conférence principale : **4-6 Septembre 2024**

Domaines de recherche d'intérêts

La conférence accepte les propositions de communications dans tous les domaines de la comptabilité et de la finance, y compris, mais sans s'y limiter, ceux qui suivent :

- Comptabilité Financière et Reporting
- Audit et Audit Interne
- Gestion Financière
- Comptabilité de Gestion et Contrôle
- Fiscalité
- Système d'Information Comptable
- Reporting Intégré
- Normes Internationales d'Information Financière
- Histoire et Développement de la Comptabilité
- Comptabilité et Finance du Secteur Public
- Enseignements et Formation en Comptabilité
- Éthique et Normes Professionnelles
- Comptabilité des Organisations à But non Lucratif
- Comptabilité et Développement Durable
- Comptabilité Sociale et Environnementale
- Finance d'Entreprise
- Responsabilité Sociale des Entreprises
- IFRS pour les Petites et Moyennes Entités (PME)
- Finance Internationale et Marchés Financiers
- Comptabilité et Finance des PME
- Réglementation des Services Comptables et Financiers
- Comptabilité et Gouvernance
- Normes Comptables Internationales du Secteur Public
- Comptabilité et Finance du Pétrole et du Gaz

Nous invitons les soumissions portant sur le contexte africain et sur d'autres contextes/pays/continents.

Soumission des manuscrits

Conférence principale

Seuls les articles **complets**, comprenant un résumé de 500 mots maximum, seront pris en considération pour la conférence. Veuillez visiter le site de l'AAFA pour vous enregistrer et soumettre votre manuscrit et fournir les détails requis sur la page de soumission en ligne. Une fois sur la page, veuillez cliquer sur - [2024 Conference Paper submission](#) – pour ouvrir votre compte et téléverser votre manuscrit. Si vous rencontrez des difficultés, n'hésitez pas à nous contacter à l'adresse info@aafassociation.com pour obtenir de l'aide.

Colloque des Doctorants

Le Colloque des Doctorants annuel 2024 de l'AAFA aura lieu le mardi **3 septembre 2024** à l'**University of Zimbabwe**. Le colloque a pour but de réunir les jeunes chercheurs (doctorants et étudiants en DEA) afin qu'ils présentent leurs travaux en cours, reçoivent des retours de la part d'universitaires reconnus dans le domaine de leur recherche, et puissent se connecter avec leurs pairs et les autres délégués. Les soumissions des doctorants peuvent être sous la forme d'articles **complets** ou de travaux en cours, (comprenant un résumé de 500 mots maximum, et une page de couverture avec les détails du ou des auteurs) ou sous forme de résumé de 500 mots avec une page de garde. Veuillez visiter le site de l'AAFA pour vous enregistrer et soumettre votre manuscrit et fournir les détails requis sur la page de soumission en ligne. Une fois sur la page, veuillez cliquer sur - [2024 Conference Paper submission](#) – pour ouvrir votre compte et téléverser votre manuscrit. Si vous rencontrez des difficultés, n'hésitez pas à nous contacter à l'adresse info@aafassociation.com pour obtenir de l'aide.

Conférenciers invités

Nous avons des universitaires et praticiens de haut niveau comme conférenciers invités et panélistes, notamment le Professor Mathew Tsamenyi (CEIBS, Ghana), le Professeur Marc Goergen (IE University, Espagne), Mme Mildred Chiri (Ancienne Auditeure Général du Zimbabwe), et la Dr Ndidi Nnoli-Edozien (ISSB, Londres) entre autres.

Professor Mathew Tsamenyi, China Europe International Business School (CEIBS) Africa, Ghana



Mathew Tsamenyi est Professor de pratique de gestion en comptabilité à CEIBS et il est également le Directeur Exécutif de CEIBS Afrique. Avant de rejoindre CEIBS, Mathew était professeur de comptabilité à la Birmingham Business School, au Royaume-Uni. Mathew a également enseigné dans diverses institutions, dont l'Université de Sheffield, au Royaume-Uni, et la City University de Hong Kong. Il a été l'ancien président fondateur de l'Association Africaine de Comptabilité et de Finance (AAFA) et l'ancien président du groupe d'intérêt spécial sur les économies émergentes de la British Accounting and Finance Association. Il a été le co-fondateur du Journal of Accounting in Emerging Economies et est

actuellement rédacteur-conseil pour la revue. Mathew est le co-auteur du « Handbook of Accounting and Development » publié par Edward Elgar Publishers, Royaume-Uni.

Mathew possède une vaste expérience en recherche et conseil en analyse financière et en gestion de la performance. Ces expériences ont été mises à contribution dans des travaux connexes dans différents environnements socio-économiques, par ex. Ghana, Rwanda, Nigeria, Indonésie, Brésil, Maurice, Kenya et Royaume-Uni. Il a été consultant auprès de diverses organisations, notamment la Banque Africaine de Développement, s'intéressant à la gouvernance en Afrique, Ashanti Goldfields Corporation au Ghana, la Conférence des Nations Unies sur le commerce et le développement (CNUCED), l'Organisation néerlandaise pour la coopération internationale dans l'enseignement supérieur (Nuffic) et la Banque Centrale du Rwanda. Mathew siège au comité de rédaction de la revue Accounting, Auditing and Accountability Journal et du Journal of Accounting and Organizational Change.

Professeur Marc Goergen, Professeur de finance, IE Business School, IE University, Espagne



Marc Goergen est titulaire d'un Doctorat en économie de l'Université d'Oxford, d'un Master de la Solvay Business School et d'une Licence en économie de l'Université Libre de Bruxelles. Il est professeur titulaire de finance à l'IE Business School, IE University, à Madrid depuis septembre 2018. Il a précédemment travaillé à l'UMIST et dans les universités de Cardiff, Manchester, Reading and Sheffield. Marc est professeur honoraire à la Cardiff Business School, membre de l'Institut Européen de Gouvernance d'Entreprise (ECGI) et du conseil d'administration de l'International Corporate Governance Society (ICGS). Il est rédacteur associé de la British Accounting Review, du British Journal of

Management, de l'European Financial Management et de l'European Journal of Finance. Il a été co-rédacteur en chef des Annals of Corporate Governance et rédacteur associé du Journal of Banking & Finance et du Journal of Corporate Finance. Il a également été membre du comité de gouvernance d'entreprise de l'Institute of Chartered Accountants in England and Wales (ICAEW).

Les recherches de Marc s'intéressent à la finance d'entreprise et à la gouvernance d'entreprise. Ses articles de recherche ont été publiés dans des revues universitaires de premier plan, telles que Entrepreneurship Theory and Practice, le Journal of Finance, le Journal of Financial Intermediation et le Journal of Corporate Finance. La qualité de ses recherches est attestée par plusieurs prix, notamment le prix du meilleur article décerné par l'European Corporate Governance Institute et l'European Financial Management Association. Marc est également l'auteur ou le co-auteur de trois monographies sur la gouvernance d'entreprise et a contribué dans plusieurs chapitres de nombreux ouvrages. La deuxième version de son ouvrage à succès sur la gouvernance d'entreprise, intitulé "Corporate Governance : A Global Perspective", a été publiée par Cengage en 2018.

Mme Mildred Chiri, Ancienne Auditrice Générale du Gouvernement du Zimbabwe



Mme Mildred Chiri est une ancienne auditrice générale du Zimbabwe, poste qu'elle a occupé de 2004 à 2023. Dans cette fonction, elle avait des responsabilités de supervision des audits des ministères, des comptes de fonds, des organismes parapublics et des autorités locales au Zimbabwe. Mme Chiri a passé 40 ans au Bureau de l'auditeur général, commençant comme assistante d'audit en 1983 et gravissant les échelons jusqu'au poste de vérificateur général. Avant d'occuper ce poste, elle était auditrice générale adjointe en charge de la section parapublique, pour laquelle ses responsabilités consistaient notamment à surveiller la qualité des audits menés par des cabinets d'audit privés sur les sociétés parapublics et les autorités

locales du Zimbabwe afin de garantir le respect des lois et réglementations applicables.

Mme Chiri siège actuellement aux conseils d'administration de la Commission des assurances et des pensions, de First Transfer Secretaries (Pvt) Ltd et du United Methodist Healthcare Trust. Elle a également été membre du conseil d'administration d'autres organisations, notamment l'Initiative de développement de l'INTOSAI (un organisme qui assiste les institutions supérieures de contrôle à travers le monde), l'Organisation africaine des institutions supérieures de contrôle des finances publiques (AFROSAI) (en tant que vice-présidente de l'AFROSAI pour les pays anglophones), le Conseil de surveillance intérimaire sur la professionnalisation de la comptabilité et de l'audit du secteur public en Afrique, et le Conseil des comptables et commissaires aux comptes publics (CCPP). Elle a été la marraine de l'Institut des auditeurs internes du Zimbabwe et membre du conseil d'administration qui a élaboré le Code national de gouvernance d'entreprise au Zimbabwe. Mme Chiri est récipiendaire du prix Chartered Secretary 2010 et du Women's Top Leaders Excellence Award 2016.

Mme Chiri est titulaire d'une Licence en comptabilité de l'Université du Zimbabwe et d'un MBA de l'Université nationale des sciences et technologies du Zimbabwe. Elle est comptable professionnelle qualifiée du secteur public, membre de l'ACCA et membre du Chartered Governance and Accountancy Institute du Zimbabwe.

Dr Ndidi Nnoli-Edozien Membre de l'International Sustainability Standards Board (ISSB), Londres



Dr Nnoli-Edozien est membre à temps plein de l'International Sustainability Standards Board (ISSB) depuis juillet 2022. Elle est titulaire d'un doctorat en éthique sociale, adaptation culturelle, durabilité et gouvernance de l'Université Johann Wolfgang Goethe en Allemagne et d'une Licence de la London School of Economics and Political Science, Royaume-Uni.

Sa carrière s'est concentrée sur l'établissement de liens entre les entreprises et le développement durable, en travaillant avec des entreprises multinationales et autochtones, des institutions publiques et des organisations de la société civile – en Afrique et en Europe – pour lancer des initiatives de développement durable. Elle

a été la première directrice du développement durable et de la gouvernance du groupe Dangote Industries Limited, l'une des plus grandes entreprises manufacturières d'Afrique, de 2017 à 2020. Dans ce rôle, elle était responsable du développement de la culture, de la stratégie et du reporting en matière de développement durable de l'entreprise dans 14 pays. Dr Nnoli-Edozien a également siégé à plusieurs conseils d'administration, comités et initiatives axés sur la culture d'entreprise, l'investissement d'impact, les rapports sur le développement durable et la gouvernance.

Prix et Distinctions

Grâce à nos généreux sponsors, les prix, récompenses et accès à des ressources seront attribués à un certain nombre de délégués et étudiants. Ces prix comprennent :



Une adhésion gratuite à l'EAA à un maximum de vingt-cinq (25) doctorants pendant deux (2) ans. L'adhésion donne droit à un accès gratuit aux revues de l'EAA ainsi qu'à l'ensemble du site web de l'EAA-ARC et aux ressources connexes.



Un prix de la meilleure chercheuse de l'AAFA offerte par The British Accounting Review. Adhésion gratuite à la BAFA aux délégués sélectionnés.

Adhésion gratuite à un maximum de dix (10) doctorants pendant deux (2) ans à la BAFA donnant un accès gratuit aux revues de BAFA ainsi qu'à l'ensemble du site son web et ressources connexes.



Prix du meilleur article 2024 offert par Journal of Chinese Economic and Business Studies (JCEBS) Abonnement gratuit d'un an au JCEBS à un maximum de dix (10) doctorants, donnant libre accès aux revues du JCEBS et à l'ensemble du site web du JCEBS et ressources connexes.



International Society of Pitching Research for Responsible Science (InSPiR2eS)

Un InSPiR2eS Pitching Award (IPA) pour les chercheurs émergents anglais, un IPA pour les chercheurs émergents français et un IPA pour les chercheurs émergents anglais « finalistes ». Cela couvrira un programme de mentorat pour développer la capacité de recherche.



Prise en charge du billet d'avion et des frais d'hôtel pour un doctorant de l'AAFA pour assister et présenter son travail au Colloque des Doctorants et au QARS 2024 (novembre) qui se tiendra à l'University of Guelph (Ontario, Canada)



Prix de meilleurs articles 2024 de la revue : African Accounting and Finance Journal (AAFJ)

Reuves soutenant la conférence

La conférence de l'AAFA 2024 est soutenue par un certain nombre de revues prestigieuses comme *Journal of Accounting in Emerging Economies (JAE)*, *The Journal of Chinese Economic and Business Studies (JCEBS)*, *Journal of International Accounting, Auditing and Taxation (JIAAT)*, *Cogent Business & Management (Accounting, Corporate Governance & Business Ethics)*, *Journal of Public Budgeting, Accounting and Financial Management*, *Comptabilité Contrôle Audit (Association Francophone de Comptabilité)*, *International Journal of Excellence in Islamic Banking and Finance (IJEIBF)* and the *African Journal of Accounting, Economics, Finance and Banking Research (AJAFBR)*. En outre, l'AAFA a sa propre revue - *African Accounting and Finance Journal (AAFJ)*.

Frais d'inscription

Les frais d'inscription à la conférence sont les suivants :

Participants à la conference	Anticipée (avant le 1 ^{er} juillet 2024)	Régulières (après le 1 ^{er} juillet 2024 et
------------------------------	---	--

		avant le 2 août 2024)
Universitaires et professionnels résidant hors d'Afrique	US\$ 400	US\$ 450
Universitaires et professionnels résidant en Afrique	US\$ 300	US\$ 350
Chercheurs émergents (étudiants Master et doctorat)	US\$ 200	US\$ 250

Un tarif préférentiel sera négocié avec les universités et les institutions qui enregistrent plus de 10 délégués.

Hébergement et autres informations pratiques

Les tarifs suivants ont été négociés avec Hôtel Cresta Lodge - Harare.

Description	Price
Single Deluxe – (petit déjeuner inclus)	\$100.00
Double Deluxe – (petit déjeuner inclus)	\$130.00
Twin Deluxe – (petit déjeuner inclus)	\$130.00

Les délégués qui souhaitent faire une réservation à l'hôtel doivent utiliser l'adresse électronique suivante : reservations@lodge.cresta.co.zw (cc: Tsho-thandeka Tshatedi à tsho@lodge.cresta.co.zw) avec la référence **CL-UZ-AAFA0924 Rooms** pour bénéficier des tarifs réduits.

Demande de Visa

Le Zimbabwe délivre un visa de conférence aux étrangers voyageant dans le but de participer à une conférence, un séminaire ou un atelier. Le visa est délivré pour une durée de 30 jours et n'est pas renouvelable. Les conditions sont les suivantes :

- Photo d'identité
- Copie scannée de la page de données biographiques du passeport
- Preuve de résidence du pays hôte (le cas échéant)
- Visa zimbabwéen précédent (si vous avez déjà voyagé au Zimbabwe)
- Lettre d'Invitation

Le processus de demande de visa zimbabwéen peut varier en fonction de votre pays de citoyenneté. Cependant, en général, la plupart des visiteurs au Zimbabwe reçoivent un visa au point d'entrée dans le pays (voir <https://www.evisa.gov.zw/home> pour plus d'information). Il est important de vérifier les exigences spécifiques en matière de visa pour votre pays avant de vous rendre au Zimbabwe.

Si vous avez besoin d'aide supplémentaire, n'hésitez pas à nous contacter à info@aafassociation.com ou le comité d'organisation de la conférence à warindat67@gmail.com ou wmatamande@yahoo.co.uk

Cresta Lodge - Sango Conference Centre, Harare



Comité d'organisation

Professor Stephen Nkundabanyanga (AAFA President and Co-Chair, Makerere University, Uganda)

Dr Onai Muingi (Co-Chair, University of Zimbabwe)

Professor Musa Mangena (AAFA Treasurer, University of Nottingham, UK)

Dr Togara Warinda (University of Zimbabwe)

Dr Wilson Matamande (University of Zimbabwe)

Dr Shepard Makurumidze (University of Zimbabwe)

Dr Peter Judias Sai (University of Zimbabwe)

Dr Tonderai Kapesa (University of Zimbabwe)

Mrs Lizzie Hamandishe (University of Zimbabwe)

Paul Chavhunduka (University of Zimbabwe)
Margaret Mashizha University of Zimbabwe
Tangai Tazvishaya (University of Zimbabwe)
G.K. Mashingaidze (University of Zimbabwe)
Dr Olayinka Moses (AAFA Vice President, Victoria University of Wellington, NZ)
Dr Philippe Lassou (AAFA Secretary, University of Guelph, Canada)
Professor Ven Tauringana (University of Southampton, UK)
Dr Mariaan Roos (AAFA, Stellenbosch University, South Africa)
Dr Alaaeldin Ahmed (AAFA Secretariat, Coventry University, UK)
Dr Serge Agbodjo (Université Toulouse 3 Paul Sabatier – France)
Professeur Associé Konan Seny Kan (Grenoble Ecole de Management, France)